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شهید مدرس
 نماد نمایندگی  و افتخار نمایندگان

شهید آیت الله سیدحسن مدرس که با درخشش در یکی از فرازهای مهم 
تاریخ معاصر کشورمان، در قامت یک شخصیت سیاسی برجسته و چند 
بعدی ظاهر شد، الگوی شایسته نمایندگی مردم نیز به حساب آمده و 
از این  رو روز مجلس شورای اسلامی به نام او گره خورده است. وی که 
نه تنها مورد تمجید حضرت امام خمینی)ره( به عنوان مدافع سیاست 
دینی قرار گرفته بلکه توسط بسیاری از ش��خصیت   ها و صاحبنظران 
سیاسی مدافع استقلال و آزادی نیز مورد تجلیل واقع شده، ظرفیت آن 
را دارد که در ابعاد و عرصه های دیگری نیز نماد و الگو معرفی شود، اما 
سابقه نمایندگی در مجلس و هدایت فراکسیون ضداستبداد و آن هم 
علیه دیکتاتوری چون رضا پهلوی که در نهایت به شهادت او منتهی شد، 

این بعد شخصیتی او را نمایان تر ساخته است. 
برخی از ویژگی های این ش��هید والامقام که او را به تراز اسوه شدن در 

نمایندگی مردم ارتقا داده عبارتند از:
1- مردمی بودن و حفظ روحیه مردمی که از حشر و نشر او با مردم تا 
ساده زیستی و شجاعت دفاع از حقوق مردم را شامل شده و برای حفظ 
این موقعیت بسیاری از امتیازات را کنار گذاشته و در شرایطی که رجال 
سیاسی به دنبال مکنت و مال و استفاده از موقعیت سیاسی برای نیل 
به ثروت بودند، او به حداقل   ها بسنده کرده و در انتخاب خانه مسکونی 
مرتبط با مجلس در عین برخورداری از ش��أن نمایندگی و روحانیت 
که مورد مراجعه زیاد مردم بود،  خانه کوچک ت��ر را انتخاب کرد تا در 
دفاع از حق به لکنت زی��ان نیفتاده و در مقاب��ل زیاده طلبان گامی به 

عقب برندارد. 
2- ش��جاعت و بی باکی که نه تنها در مقابل بیگان��گان بلکه در مقابل 
مستبدی چون رضا قلدر پهلوی مثال زدنی و ستودنی بود. شهید مدرس 
هیچ گاه مرعوب جو خفقان رضاخان نش��د و اص��لا از تهدید بیگانگان 
نهراسید، بلکه پش��توانه ای برای س��ایر نمایندگان برای اتخاذ مواضع 

مستقل و شجاعانه به حساب می آمد. 
3-  بصیرت و روشن بینی که نه تنها فریب شعارهای جمهوری خواهی 
انگلیس��ی را که از زبان رضاخان دنبال   می ش��د، نخ��ورد بلکه از قبل 

سرانجام استبدادی صاحب این ادعا را نیز پیش بینی کرد. 
4-  برخورداری از هویت و شناسنامه ای روشن که آن را پشتوانه  سیاست 
قرار داده و در گزاره »سیاس��ت ما عین دیانت ماست و دیانت ما عین 
سیاست ما« خلاصه می کرد و در حالی که بسیاری از مدعیان سیاست 
در عصر او با هویت بومی خویش فاصله داش��تند و سیاست سکولار را 
از غرب به عاریت گرفته بودند. اما در مقابل این خودباختگی، ش��هید 
مدرس هم مصالح ایرانی را در نظر داش��ت و هم سیاست دینی را باور 

داشته و سیاست سکولار غربی را نجاست می دانست. 
5- تعهد به قانون و قانونمداری که حتی در مقابل تصمیم غیر قانونی 
اکثریت مجلس در انتخاب رضاخان به پادش��اهی، آن را مغایر قانون 
اساسی اعلام کرده، به صراحت فریاد می زد اگر 10 بار هم به پادشاهی 

او رأی بدهند، مخالف قانون است. 
6- اس��تقامت در دفاع از حق و مقابله با ظلم و زی��اده طلبی که کوتاه 
نیامدن در برابر اولتیماتوم روسیه ترازی و ایس��تادگی جانانه در برابر 
جمهوریخواهی انگلیسی و استبداد رضا پهلوی که آخرش به شهادت 
وی ختم ش��د، نمونه  ها و مصادیق روش��ن این اس��تقامت به حساب 

می آید. 
قرار گرفتن تندیس شهید مدرس در میدان بهارستان و مقابل مجلس 
شورای اس��لامی به عنوان الگوی نمایندگی مردم که در معرض دید 
روزانه نمایندگان محترم مجلس شورای اسلامی قرار دارد، تجلیل از 
صفات و ارزش  هایی است که نمایندگان با درونی سازی و عمل به آنها یا 
به عبارتی با اقتدا به شهید مدرس می توانند ادعای نمایندگی برای مردم 
و اعتبار نمایندگی را به اثبات برسانند. چرا بسیاری از همدو ره ای های 
مدرس که دارای سوابق اشرافی و تحصیلات و مدارک عالی بودند، امروز 
مردم اسم آنان را به خاطر نسپرده ولی مرقد مدرس زیارتگاه و تندیس او 

الهام بخش عزت و افتخار است.
راز آن را باید در ویژگی های شخصیتی شهید مدرس دانست که او را   

نماد نمایندگی و افتخار نمایندگان واقعی مردم قرار داده است. 

فرمانده كل ارتش: هم افزايی سپاه و ارتش وارد مرحله جديدي شده استرسول سنائی راد

سهند، پیشرفته ترین ناوشكن غرب آسیا به ناوگان ارتش پیوست

تجهيزات دفاعي و پيشرفته جمهوري اسلامي 
اين روزها و درس�ت در اوج تحريم ها يكي پس 
از ديگ�ري در ح�ال رونمايي اس�ت. همين دو 
روز پيش ب�ود كه زيردرياي�ی رادار گريز غدير 
عملياتي ش�د و اكنون ناوش�كن » س�هند« تا 
فرزندان مل�ت در نيروه�اي مس�لح و وزارت 
دف�اع و پش�تيباني به خوب�ي اي�ن واقعيت را 
اثبات كنند كه مي توان و مي ش�د از دل تهديد 
و تحريم فرصت ها س�اخت و به نتيجه رس�اند. 
روز گذش��ته هم ناوش��کن »س��هند« به عنوان 
پیشرفته ترین ناوشکن غرب آسیا با حضور فرمانده 
کل ارتش، فرمانده نیروي دریایي ارتش جمهوري 
اسلامي ایران و شمار دیگري از مسئولان کشوري 
و استاني در بندرعباس به ناوگان جنوب نیروي 

دریایي ارتش جمهوري اسلامي پیوست. 
به گزارش ایرنا، امیر سرلش��کر سید عبدالرحیم 
موسوي روز ش��نبه در آیین پیوس��تن ناوشکن 
س��هند به ناوگان جنوب نی��روي دریایي ارتش 
جمهوري اس��لامي ایران )نداجا( اظهار کرد: در 
اجراي دس��تور فرماندهي کل قوا امروز با حضور 
عناصر متعهد و متخصص و دانشمند و ولایتمدار 
هم افزایی بین ارتش و وزارت دفاع و پش��تیباني 
نیروهاي مس��لح و نداجا و صنایع وجود دارد که 
سرعت و عمق بیشتري نیز گرفته است. وي ادامه 
داد: نظام سلطه به سرکردگي امریکا و اسرائیل و 
کساني که خود را به آنها مي چسبانند، از ایجاد نا 
امني در منطقه ارتزاق مي کنند و به حیات خود 
ادامه مي دهن��د و به همین علت ایران اس��لامي 
در طول 40 س��ال گذش��ته پنجه در پنجه آنان 
انداخته و کوتاه نیامده اس��ت. فرمانده کل ارتش 
جمهوري اسلامي ایران افزود: زمان افول قدرت 
تضییع کنندگان حقوق بشر دور نیست و روزي 
فرا مي رسد که بشریت از شر آنان آسوده خواهد 

شد. امیر سرلشکر موسوي گفت: امروز در تاریخ 
نیروي دریایي بسیار مهم است، روح شهیدان در 
این میدان حاضر و ناظر و شاهد است و شهادت 
مي دهند که فرزندان این مرز و بوم توانسته اند و 
مي توانند هر ناممکني را ممک��ن کنند. او افزود: 
این روزهاي مهم در تقویم نیروي دریایي کشور 
کم نبوده و در چهار ده��ه پس از پیروزي انقلاب 
اسلامي، نیروي دریایي خط روشن پر افتخاري را 

پیموده است. 
فرمانده کل ارتش جمهوري اسلامي ایران ادامه 
داد: دفاع جانانه و فراموش نشدني تکاوران نیروي 
دریایي در خرمش��هر، حماسه هفتم آذر که کمر 
دشمن بعثي را شکست و نیروي دریایي دشمن را 
تا پایان جنگ از عرصه خارج کرد، تأمین امنیت 
دریایي و همچنین اس��کورت 10 هزار ش��ناور 
تجاري از نقاط روش��ن و مهم آن روزها اس��ت. 
امیر لشکرموس��وي بیان کرد: نیروي دریایي که 
در رژیم گذشته وابسته به کشورهاي دیگر بود با 
پیروزي انقلاب اسلامي به ناگهان انرژي متراکم 
خود را آزاد کرد و براي نظام اس��لامي افتخارات 
فراواني آفرید. وي ابراز داش��ت: این روحیه است 
که ما را حافظ و حاکم امنیت خلیج فارس، تنگه 
هرم��ز و دریاي عمان ک��رده اس��ت و مي توانیم 
تحرک هاي قدرت ه��اي فرامنطقه اي را خنثي و 
امنیت را حفظ کنیم. او اضافه کرد: اگرچه ساخت 
ناوشکن جماران نقطه عطفي محسوب مي شود 
ولي توانایي طراحي، س��اخت، ارتقا و بازس��ازي 
شناورها فراتر از ساخت یک ناوشکن است که به 
برکت ایران اسلامي نداجا به آن دست یافته است. 
امیر لشکر موسوي گفت: از سال گذشته نیز که 
امیر دریادار خانزادي سکان نیروي دریایي را بر 
عهده گرفت، دوران اوج گی��ری نیروي دریایي با 
بهره گیری از تجربه هاي گذشته وارد عصر تازه اي 

شده است. فرمانده کل ارتش جمهوري اسلامي 
ایران تصریح کرد: هم افزای��ی و همکاري نیروي 
دریایي سپاه و ارتش امروز وارد مرحله جدیدي 
شده، به گونه اي که پشتیباني دیگر نیروها را نیز 

جذب کرده است. 
   ويژگی های فني و عملياتي سهند

این ناوشکن که به دست متخصصان کشور طراحي 
و ساخته شده، پیش��رفته تر و داراي قابلیت هاي 
فیزیکي و عملیاتي بیشتري نس��بت به ناوشکن 
»جماران« است. این ش��ناور با اتکا به دانش فني 
داخلي نیروي دریایي ارتش جمهوري اسلامي ایران 
بسیار جسورانه و مبتکرانه طراحي و سازه اصلي و 
رو سازه آن با ساختاري متفاوت از جماران با قابلیت 
رادار گریزي در بلوک هاي مجزا ساخته شده است. 
قابلیت تهاجمي و تدافعي ناوشکن سهند حدود دو 
برابر جماران است و این تفاوت را در به روز رساني 
پرتابگرهاي اژدرها، انواع توپ ه��اي ضد هوایي و 
ضد سطحي، سامانه هاي موشکي سطح به سطح 
و س��طح به هوا، س��امانه دفاعي نقطه ای، سامانه 
ضد زیردریایي، قابلیت رادار گریزي، افزایش برد 
عملیاتي، قابلی��ت مانور پذیري ب��الا و همچنین 

سامانه هاي الکترونیکي باید جست وجو کرد. 
مزیت دیگر ناوش��کن س��هند در همس��نجي با 
ناوش��کن جماران افزایش تعداد موتور »هاب« 
آن است که با داش��تن چهار موتور پرقدرت در 
انجام مانوره��اي حرکتي از ناوش��کن جماران 
پیشي گرفته است. پیشرفته ترین ناوشکن بومي 
منطقه غرب آسیا با داشتن س��ازه بسیار قوي و 
رادارگریز و افزایش سطح عرش��ه پرواز، قادر به 
150 روز دریانوردي به همراه شناور پشتیبان در 
اقیانوس هاي دور دست و آب هاي متلاطم است. 
ناوشکن سهند به دست متخصصان کارخانه هاي 

نداجا ساخته شده است. 

   پيشرفته ترين ناوشكن جنگي غرب آسيا
ناوشکن»سهند« که از آن به عنوان پیشرفته ترین 
ناوشکن جنگي غرب آسیا یاد مي شود، در کلاس 
ناوش��کن هاي »موج« ساخته ش��ده و نسل سوم 

ناوشکن جماران محسوب مي شود. 
امیر دریادار »حس��ین خانزادي« فرمانده نیروي 
دریایي ارتش چند روز پیش پیرامون توانایي هاي 
ذکر نشده ناوشکن سهند گفت: »نکته بسیار مهم 
در س��اخت ناوشکن س��هند این است که دشمن 
از ویژگي هایي که در مش��خصات و مختصات این 
شناور هست هیچ گونه اطلاعي ندارد و تسلیحات 
و تجهیزات و قابلیت هاي این ناوش��کن به نوعي 
قابل تحلیل براي دش��من نیست«. با وجود اینکه 
اطلاعات اندکي در خصوص ویژگی های ناوشکن 
سهند رسانه اي شده، اما در این گزارش سعي شده 
برخي از قابلیت ها و توانمندي هاي این ناوشکن که 
تا امروز توسط نیروي دریایي ارتش منتشر شده و 
همچنین برخي تفاوت هاي آن با ناوشکن جماران، 

بیان شود. 
 ناوشکن »سهند« که از آن به عنوان پیشرفته ترین 
ناو جنگي غرب آس��یا ی��اد مي ش��ود، در کلاس 
ناوش��کن هاي »موج« ساخته ش��ده و نسل سوم 
ناوشکن جماران محسوب مي شود. با وجود اینکه 
اقدامات مربوط به طراحي و ساخت نهایي ناوشکن 
سهند در مدت شش س��ال، یعني مدتي کمتر از 
زمان طراحي و ساخت ناوشکن جماران انجام شد، 
اما قابلیت هاي فیزیکي و عملیاتي سهند به مراتب 
بیشتر از جماران گزارش شده است. تفاوت سازه 
اصلي و روسازه سهند با س��ازه و روسازه جماران، 
نشان دهنده جسارت و ابتکار متخصصان نیروي 

دریایي کشورمان است. 
   قابليت تدافعي سهند

قابلیت تهاجمي و تدافعي ناوشکن سهند حدود دو 
برابر ناوشکن جماران است. این تفاوت را مي توان 
در مقایس��ه پارامتر هایي همچون »به روزرسانی 
پرتابگرهای اژدر«، »به کارگیری انواع توپ هاي 
ضدهوایي و ضدسطحي«، »استقرار سامانه هاي 
موشکي سطح به سطح و سطح به هوا و همچنین 
س��امانه هاي الکترونیکي« دریاف��ت. همچنین 
طراحي و تعبیه چهار موت��ور پرقدرت در عقب و 
جلوي ناوشکن سهند، باعث شده که این ناوشکن 
در انجام انواع مأموریت های رزمي، از ناوش��کن 
جماران پیش��ي بگیرد. طول ناوشکن سهند بین 
۹5 تا ۹۸ متر و بیش��ترین میزان عرض بدنه آن 
نزدیک به 12 متر اس��ت. ضمن اینکه سنگیني 
»س��هند« نزدیک 2 هزار تنُ خواهد بود. س��ازه 
بس��یار قوي و همچنین عرش��ه پ��روازي بزرگ 
سهند، این ناوشکن را قادر کرده که 150 روز به 
همراه شناور پشتیبان در اقیانوس هاي دوردست 
و پرتلاطم دریانوردي کند. علاوه بر این، ناوشکن 
س��هند قادر به طي مس��افت 15 هزار کیلومتر 
در م��دت 20 روز اس��ت. تفاوت دیگر س��هند و 
جماران در برُد شلیک آنهاست. سهند با توانایي 
رادارگریزي بالایي که از آن بهره مي برد، مي تواند 
دش��من را تا فاصله 200 کیلومتري مورد هدف 
قرار بدهد و علاوه بر برقراري شعاع امنیتي بالاتر 
نسبت به جماران، رعب و وحشت بیشتري را در 

دل دشمنان ایجاد کند. 

سردار غيب پرور
 در گردهمايي فعالان فضاي مجازي بسيج:

بسیجیان در فضاي مجازي شبكه اي عمل كنند
ب�ه  جانان�ه  ورود  مس�تضعفين  بس�يج  س�ازمان  رئي�س 
را وظيف�ه بس�يجي ها عن�وان و  عرص�ه فض�اي مج�ازي 
تأكيد ك�رد ك�ه اي�ن ورود باي�د ب�ا تدبي�ر و نقش�ه راه باش�د. 
به گزارش فارس، س��ردار سرتیپ پاسدار غلامحس��ین غیب پرور در 
مراس��م اختتامیه اولین گردهمایي ملي فعالان فضاي مجازي بسیج 
در سالن بصیرت لانه جاسوسي که با حضور جمع کثیري از بسیجیان 
فعال در فضاي مجازي برگزار ش��د، طي سخناني گفت: در این دو سه 
روز یک اتفاقي توسط شما عزیزان افتاد که براي من خاطره خواهد شد. 
سال های زیادي است که به فضاي مجازي به عنوان عرصه تاریک و نا 
امید کننده نگاه کردیم و زیاد هم خارج از عرف نیست چراکه مقام معظم 
رهبري نیز به عنوان قتلگاه از آن یاد کردند. وي ادامه داد: مگر مي شود 
از فضاي مجازي فرار کرد؟ هنر کجاست؟ هنر این است که تاریکي را 
به نفع خودمان در مسیري خوب روشن کنیم و با دعوتي ساده قریب 
به هزار نفر جوانان انقلابي مؤمن را جمع کنیم. این امکان واقعاً وجود 
نداشت که همه دوس��تان بیایند اما همین تعداد هم نشان دهنده این 

است که در کشور ما ظرفیت نهفته اي وجود دارد. 
غیب پرور افزود: بسیجي ها، شما وظیفه تان ورود جانانه به این عرصه 
است و اسمش را تدبیر و نقشه راه باید گذاشت . ما ورود انفعالي شما را 
در این عرصه نمي خواهیم و ورود تدافعي هم نمي خواهیم، بلکه ورودي 
برنامه ریزي شده مي خواهیم. این کار ساده اي نیست و با زحمت و تلاش 
میسر مي شود و حتماً بچه هاي ما باید در بخش سواد فضاي مجازي خود 
را ارتقا دهند. وي ادامه داد: من شاهد تلاش هاي شما عزیزان بودم اما 
آن زمان که شبکه خوب کارا و فعال ایجاد کردید آنجا تازه نقطه آغاز ما 
است. برخي از شما دغدغه داشتید که آیا این حرکت ادامه دار خواهد بود 

یا نه و معتقدم اگر نتوانیم آن را ادامه دهیم دچار خسران شده ایم. 
غیب پرور افزود: خیلي از قدیمي ه��اي جبهه و جنگ در اینجا حضور 
دارند . براي مثال، شب هاي عملیات مش��کلي وجود داشت و معمولاً 
بچه هاي خودي همدیگر را گم مي کردن��د و مقصر نبودند و تاریکي و 
حجم زیاد آتش و ... شرایط را براي این ماجرا مهیا کرده بود. آن افرادي 
موفق بودند که مي توانس��تند همدیگر را پیدا کنند. امروز مش��کل ما 
نداشتن نیروي کارآمد در فضاي مجازي نیست، بلکه مشکل اینجاست 
که بچه هاي خوب نمي توانند همدیگر را پیدا کنند و ما مي خواهیم شما 
جبهه و شبکه شوید. وي در پایان افزود: خود جوان ها هم باید هدفمند 
حرکت کنند. استمرار در این فرایند، هدفمند بودن و ... مطالبات ما از 
شما است. در عرصه فضاي مجازي آتش به اختیاري را نباید فراموش 

کنیم و هر نفر به اندازه خودش یک یگان است. 
    نهضت توليد محتوا از سنين كم آغاز شده است

مسلم معین، مس��ئول قرارگاه فضاي مجازي بس��یج در این مراسم با 
اشاره به شور و هیجان اس��تقبال کنندگان گفت: از چند ماه پیش که 
اس��تقبال مردم را دیدیم بسیار خوش��حالیم. همچنین نهضت تولید 
محتوا از سنین کم آغاز شده تا به متخصصان فضاي مجازي رسیده و 
من از این خوشحالم که با شما همکارم. وي ادامه داد: این استقبال شما 
باعث پیشرفت بسیج در سال های آینده و فعالیت هایي که مي خواهیم 

در آینده انجام دهیم خواهد شد. 
نخستین همایش و گردهمایي فعالان فضاي مجازي بسیج از صبح روز 
پنج شنبه )۸ آذرماه( در سالن ورزشي 5 آذر سازمان بسیج مستضعفین 
و با حضور س��ردار غیب پرور آغاز به کار کرد. بنابر ای��ن گزارش، این 
همایش با دس��تور رئیس سازمان بس��یج مس��تضعفین و با رمز امام 
حسن مجتبي)ع( آغاز به کار کرد و رقابت در میان گروه هاي مختلف 
شکل گرفت. این گردهمایي بخش هاي مختلفي از قبیل رویداد تولید 
محتواي دیجیتال، همایش علمي آموزشي فرماندهان شبکه مردمي 
سایبري انقلاب و نمایشگاه دستاوردهاي بسیج دارد و در اولین دوره 

۹6 تیم از 32 استان حضور داشتند. 
 

انتقاد فؤاد ايزدي از اظهارات صالحي 
مسئولان به جاي اصلاح

 اشتباهات را تكرار مي كنند
انتظ�ار آن ب�ود ك�ه مس�ئولان محترم�ي چ�ون آق�اي دكت�ر 
صالح�ي ب�ه اص�لاح اش�تباهات گذش�ته اق�دام كنن�د ن�ه 
اينك�ه ب�ا اظه�ارات اخي�ر ب�ه اش�تباهات اضاف�ه كنن�د. 
فؤاد ایزدي، کارشناس ارشد روابط بین الملل در گفت وگو با تسنیم با اشاره 
به اظهارات علي اکبر صالحي مبني بر تأثیر فشارهاي امریکا بر اقتصاد کشور، 
گفت: ما در این دولت، سه اش��تباه راهبردي داشتیم که انتظار آن بود که 
مسئولان محترمي چون آقاي دکتر صالحي که شخصیت بزرگواري دارند، 
به اصلاح اشتباهات گذشته اقدام کنند نه اینکه با اظهارات اخیر به اشتباهات 
اضافه کنند؛ نمي خواهم بگویم که اظهارات ایشان همانند دیگر اشتباهات 
دولت راهبردي بوده است اما بالاخره اشتباهي بود که به اشتباهات سابق 
افزوده شده است. وي گفت: اشتباه اول راهبردي این بود که ما به گونه اي 
رفتار کردیم که امریکایي ها تصور و برداشت کردند که جمهوري اسلامي 
هر توافقي را امضا خواهد کرد؛ این برداش��ت از اظهارات مقامات دولتي و 
مخصوصاً اظهارات آقاي دکتر روحاني برداشت شد چون ایشان مدام تأکید 
مي کردند که ایران حتماً توافق خواهد کرد؛ خانم شرمن هم گفته بود که 

ایراني ها ممکن است زیاد چانه بزنند اما نهایت توافق را قبول مي کنند. 
ایزدي در ادامه، آمادگي ایران براي امتیاز دادن به طرف امریکایي را اشتباه 
راهبردي دوم دولت روحاني دانست و تصریح کرد: اشتباه راهبردي دیگر 
ما این بود که امریکا از رفتار ما اینگونه برداش��ت کرد که براي مذاکره، 
ایران حاضر است امتیازهاي بیشتري به طرف مقابل بدهد؛ این برداشت 
از کجا حاصل شد؟ بازهم از اظهارات مقامات ارشد دولتي از جمله آقاي 
رئیس جمهور که در حین و بعد از مذاکره، بح��ث برجام 2 و 3 را مطرح 
کردند؛ برجام یعني مذاکره، مذاکره یعني بده و بستان. امریکایي ها براي 
بده، روي کاغذ مي پذیرند اما انجام نمي دهند اما براي بستان یعني امتیاز 

گرفتن خبره هستند.
 این استاد روابط بین الملل گفت: اشتباه س��وم راهبردي ما نیز این بود 
که طوري رفتار کرده و موضع گرفتیم که طرف مقابل این گونه برداشت 
کرد که اگر امریکا از برجام خارج شود، ایران در برجام خواهد ماند؛ این 
برداش��ت نیز از اظهارات آقاي رئیس جمهور به وجود آمده بود که گفته 
بودند ما برجام را با اروپا ادامه خواهیم داد؛ در این اشتباه راهبردي اتفاقاً 
آقاي دکتر صالحي نیز مواضعي داشتند که موجب این برداشت و اطمینان 
براي امریکا شده بود که ایران با خروج امریکا از برجام، در برجام خواهد 
ماند. وي گفت: در بحث اظهارات اخیر آقاي دکتر صالحي نیز باید گفت 
که اظهارات ایشان که معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژي اتمي 
هستند، موجب سوءاستفاده و برداشت هاي غلط طرف مقابل مي شود 
که ازاین جهت باید به اظهارات آقاي صالحي که شخصیت قابل احترامي 

دارند، نقد را وارد دانست. 

      مهر: دکتر عباسعلي کدخدایي، سخنگوي شوراي نگهبان: اگر قانون 
اساسي ما بر استکبارستیزی، ظلم ستیزي و عدالتخواهي تأکید دارد، 

حتماً هنر می تواند زیباتر آن را به عدالتخواهان جهان منتقل کند. 
     مي�زان: سردار سرلش��کر محمد باقری، رئیس ستادکل نیرو هاي 
مس��لح در پیامي درگذشت ام الش��هید »عفت احمدي مقدم« و مادر 
س��ردار غلامرضا جلالي، رئیس س��ازمان پدافند غیرعامل کش��ور را 

تسلیت گفت. 

جانشين فرمانده نيروي قدس سپاه: 
اعتبار ایران ثمره خون شهداست

جانشين فرمانده نيروي قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامي، اخلاص و 
عمل به تكليف و توسل به خداوند متعال را از ويژگي بارز شهدا دانست 
و گفت: اعتبار جمهوري اسلامي ايران ثمره خون اين شهيدان است. 
به گزارش روابط عمومي سپاه، سردار سرتیپ پاسدار »اسماعیل قاآني« 
در مراسم نخستین یادواره 52 ش��هید مرکز آموزشي امام رضا)ع( اظهار 
داشت: شهدا از زماني که عزم و اراده حضور در میدان نبرد را دارند در زمره 
مجاهدان في سبیل الله هس��تند و برگه جهاد در راه خدا توسط خداوند 
متعال به دست آنها داده مي شود. وي افزود: مرتبه نهایي قرب به درگاه الهي 
شهادت است و شهدا این مسیر را مرحله به مرحله طي مي کنند و در نهایت 

به مقصود خود مي رسند. 
جانشین فرمانده نیروي قدس سپاه با یادآوري اینکه وظیفه اصلي مراکز 
آموزشي سپاه انسان سازي اس��ت، تصریح کرد: شاید ظاهر این باشد که 
آموزش هاي نظامي در این مراکز ارائه مي شود اما هدف و شأنی بالاتر براي 
آنها متصور است. سردار قاآني خاطرنشان کرد: بخش مهمي از اثرگذاري 
شهدا بعد از شهادت آنها صورت مي گیرد، شهدا در راه خدا از همه چیز خود 
گذشته و روي افرادي که در کنار آنها هستند، اثر مي گذارند و فصل دوم 
زندگي آنها در واقع از این طریق آغاز مي شود. وي ادامه داد: هم مرحله قبل 
از شهادت و هم دوران پس از شهادت شهدا باید براي ما عبرت باشد و اعتبار 
جمهوري اسلامي ثمره خون این شهیدان است که تمام وجود خود را در 
راه خدا قرار دادند. شهدا با تمام توان و اخلاص خود کار مي کردند و امروز ما 
نیز باید در حد استطاعت خود براي نظام اسلامي انرژي بگذاریم. جانشین 
فرمانده نیروي قدس سپاه افزود: نیروهاي مراکز آموزشي سپاه در دوران 
پس از پیروزي انقلاب اسلامي و در شرایطي که کشور با شرایطي مانند 
فعالیت ضد انقلاب و تروریست  ها روبه رو بود، نخستین افرادي بودند که به 
نبرد اعزام شدند و داراي ذهن تشکیلاتي و آموزش هاي لازم بودند. سردار 
قاآني همچنین گفت: عمل به تکلیف ویژگي بارز شهدا بود و ما نیز باید در 
مراکز آموزشي سپاه انس��ان هایي تکلیف مدار تربیت کنیم؛ توکل شهدا 
همواره به خداوند متعال و ائمه اطهار)ع( بود و ما نیز باید این ویژگي را در 
خود تقویت کنیم. وي تصریح کرد: در واقع بسیاري از فرماندهان گردان هاي 
ما در اوایل جنگ مربوط به این مراکز آموزشي بودند که داراي استعداد و 

توانایي بالایي بودند و توانستند میدان نبرد را اداره کنند. 

      بهارستان

رئيس فراكس�يون ولايي مجلس در ش�وراي 
عمومي اتحاديه انجمن اسلامي مستقل گفت: 
پذيرفتن CFT بحث شفافيت براي ملت ايران 
نيست، بلكه اين ش�فافيت يعني اينكه چراغ 
را به دس�ت خزان�ه داری كل امري�كا بدهيم. 
به گزارش فارس، حمیدرضا حاجي بابایي رئیس 
فراکس��یون نمایندگان ولایي مجلس در جمع 
ش��وراي عمومي اتحادیه انجمن هاي اس��لامي 
دانشجویان مستقل  در دانشگاه صنعتي شریف، 
ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهید مدرس و 
تبریک روز مجلس گفت: ش��هید مدرس حرف 
خود را زد ولي چون تنها بود به آن عمل نمي شد. 
وي ادامه داد: امروز نیز در مجلس خیلي ها حرف 
خود را مي زنند؛ اما گاهي اوقات باید تلاش کنیم 
تا حرفمان به قانون تبدیل شود و گرنه حرف ها 
که زده مي شود. به هر حال مجلس اراده اي است 
که اگر نصف به اضافه یک در آن ش��کل نگیرد، 
قدرت نمي ش��ود و به اجرا نمي رود ولي حرف ها 
زده مي شود. رئیس فراکس��یون ولایي مجلس 
افزود: خیلي از اف��راد ممکن اس��ت در مجلس 
حرف هاي سنگین و محکمي بزنند اما حرف شان 
بازتاب بیروني پیدا نمي کند اما کسي هم ممکن 
اس��ت کمترین حرف را بزن��د حرفش در فضاي 
بیروني بیش��ترین بازتاب را پی��دا مي کند و این 

اشکال در کشور ما محسوس است. 
   روند فعلي مجلس قابل قبول نيست

حاجي بابایي گفت: متأسفانه روند مجلس فعلي از 
نظر قانونگذاري و نظارت واقعاً قابل قبول نیست و 
بنده این را قبول دارم. مجلس در قانون اساسي 
و همان طور که امام فرمودند در رأس امور است 
اما تا زماني که نماینده در رأس امور قرار نگیرد 
مجلس نی��ز در رأس امور ق��رار نمي گیرد. این 
نماینده مجلس گفت: امروز هر چه که هس��ت 
تجل��ي نماین��دگان در امور صددرصد نیس��ت، 

هر کجا مجلس در امور ورود پی��دا کرده، موفق 
بوده ایم در هر حال درست است که اجرا وظیفه 
دولت هاست؛ اما اگر مجلس اراده کند مي تواند 
دولت را البته با تعامل تنظیم کند ولي تعامل مثل 
الان نباید خیلي زیاد باشد؛ به گونه اي که دولت و 
مجلس یکي شوند و این مقداري با روح مجلس و 

دولت مغایرت دارد. 
   مانور شفافيت از ادعا تا واقعيت

وي در بخش دیگري از س��خنانش با اش��اره به 
مانور تبلیغاتي و عملیاتي گسترده اي که نسبت 
به بحث ش��فافیت در مجل��س و بیرون مجلس 
صورت گرفت، گفت: ش��فافیت مانن��د عدالت 
قابل احترام است و همه از آن صحبت مي کنند 
اما کمتر پیدا مي ش��وند افرادي ک��ه در میدان 
به بحث ش��فافیت ورود پیدا کنند. این نماینده 
مجلس افزود: عدالت مثل تیغ تیزي اس��ت که 
همه چیز و جایگاه ها را مش��خص مي کند و هر 
کسي را سر جاي خودش قرار مي دهد، شفافیت 
مانند نوري اس��ت که باید آن را بتابانیم تا همه 

چیز معلوم باشد؛ با وجود این آن چیزي که دیده 
مي شود مهم است. حاج بابایي تصریح کرد: یکي 
از خواسته هاي مردم این است که مسئولین در 
مجلس، قوه قضائیه و دولت با آنها صادقانه حرف 
بزنند و م��ردم همه چیز را در م��ورد آنها بدانند 
در واقع کس��ي که در جمهوري اس��لامي ایران 
مس��ئول مي ش��ود، باید بپذیرد که زیر ذره بین 
اس��ت چون مردم مالک و مدیر اصلي هستند و 
آنها مي خواهند بدانند ولي چون این کار سختي 
اس��ت افراد مجبورن��د که در بی��رون یک مدل 
حرف بزنند و وقتي وارد مجل��س یا قوه قضائیه 
مي ش��وند مجبورند ب��ه یک ش��کل دیگر عمل 
کنند. این نماینده مجلس اظهار داش��ت: وقتي 
که در فضاي مجازي بحث شفافیت مطرح شد، 
ش��اهد بودیم 200 نفر از نمایندگان طرحي در 
خصوص شفافیت آراي نمایندگان ارائه کردند؛ 
اما در موقع رأی گیری ۹0 نفر به فوریت آن رأی 
دادند که این نش��ان دهنده این است که برخي 
براي اینکه مردم بفهمند آنه��ا چه کاري انجام 

مي دهند مشکلي ندارند؛ اما برخي دیگر دوست 
ندارند و یا اعتقادي ندارند که مردم مطلع شوند. 
وي عدم اعلام مواضع از سوي گروه هاي سیاسي 
را یکي از مشکلات دانست و گفت: این در حالي 
است که در خیلي از کشورها احزاب و گروه ها با 
هم رقابت مي کنند و مواضع اقتصادي، فرهنگي 
و سیاست خارجه خود را بیان مي کنند و مردم 
نیز با چشم باز به آنها رأی مي دهند؛ اما متأسفانه 

در کشورما این اتفاق خیلي کم مي افتد. 
   ما هم از برخي كارهاي مجلس متعجبيم

رئیس فراکس��یون نماین��دگان ولایي مجلس 
خاطرنشان کرد: دوس��تان ما چهار بار استیضاح 
آخوندي را انجام دادن��د و هر بار که او به مجلس 
مي آم��د دو فراکس��یون دیگر با ه��م هماهنگ 
مي کردند و اس��تیضاح او رأی نم��ي آورد. حالا 
جالب اینجاس��ت که وقتي آخوندي با دولت در 
افتاد و استعفا داد و رفت 167 نفر از نمایندگان 
نامه نوشتند و از او تشکر کردند،  در هر حال این 
ش��ما نیس��تید که تعجب مي کنید ما نیز از این 
کارها تعجب مي کنیم. بالاخره این نوع عملکرد 
مجلس قابل قبول نیست. وي تصریح کرد: بنده 
گفتم روند مدیریت مجلس مشکل دارد و براي 
ما قابل قبول نیس��ت؛ در هر حال م��ا به عنوان 
فراکس��یون نمایندگان ولایي 120 نفر هستیم 
ولي وقتي بحث ریاس��ت مجلس مطرح شد 60 
نفر از ما ب��ه لاریجاني رأی دادن��د، در واقع اینها 
اصولگرا هستند ولي اصولگرایاني که به لاریجاني 
رأی مي دهند. حاجي بابایي با تأکید براینکه اگر 
کسي مخالف ش��فافیت در کل ایران باشد، واقعاً 
مریض اس��ت، افزود: ش��فافیت به خصوص در 
 CFT امور مالي خیلي عالي است؛ اما پذیرفتن
بحث ش��فافیت براي ملت ایران نیست بلکه این 
شفافیت یعني اینکه چراغ را به دست خزانه داری 

کل امریکا بدهیم. 

رئيس فراكسيون ولايي مجلس:  

پذيرفتن CFT سپردن چراغ شفافیت به دست خزانه داری امريكا است

نادر ناصري   |    ايرنا  


